
 

 

30 .marts 2016 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37 skal jeg hermed stille følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Har Naalakkersuisut haft overvejelser i gang omkring, at Nukissiorfiits allerede etablerede 

kabel til elforsyning fra vandkraftværket  kan udnyttes til, at Teles søkabel når ind til 

Narsaq? 

 (Medlem af Inatsisartut, Ineqi Kielsen, Siumut) 

Begrundelse: 

Internet er i dag en fuldstændig uundværlig del af vor hverdag, som er en vigtig del af vores 

teknologiske udvikling.  

Derfor er det indlysende vigtigt, at muligheden for, at kunne benytte sig af internettet flere steder 

end i dag uden nogen for begrænsninger i flere af vort lands forskellige byer, har en højr prioritet. 

Når jeg stiller dette spørgmål hænger det sammen med, at de kabler som Nukissiorfiit allerede har 

etableret frem mod Narsaq, helt klar må betragtes som en mulighed for, at åbne nye døre for 

muligheden til, at kunne sprede søkablet endnu bedre end i dag.  

Jeg forventer, at mit spørgsmål fra det er modtaget, skal besvares indenfor 10 på hinanden følgende 

arbejdsdage.  


